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Beste Voorzitter, College en collega-raadsleden, 

Ik sta hier met een dubbel gevoel.
Ten eerste als ik naar alle ellende in de wereld kijk, dat door verschil van mening en anders 
denkende veelal ontstaat. Veel mensen worden gedood, verkracht of verminkt, verjaagd van huis 
en haard, andere komen om door ernstige ziektes, honger, natuurrampen of ongevallen. 

Het andere gevoel is dat we vandaag onze politieke verschillende meningen kenbaar maken over 
de begroting 2015 en keuzes moeten maken voor onze bewoners in Roermond. Sommige 
besluiten zullen noodzakelijk zijn en die kunnen de burgers direct raken, andere zijn om onze 
bewoners te ondersteunen in hun moeilijk persoonlijke situatie of hun leef/woonomgeving.
 
Wanneer ik de Trompetter dan lees en net de woordvoerder van de LVR hoor dan gaat het hier in 
Roermond heel slecht en doet het nieuwe college en de coalitie bijna alles verkeerd. In de 
onderlinge overleggen met de LVR waar het niet voor de bühne is kunnen we het soms heel goed 
met elkaar vinden, maar daar waar ze voor het publiek zichtbaar/hoorbaar zijn, horen we veelal 
een heel andere geluid, jammer dat het zo gaat!

Vandaar mijn dubbele gevoel!

Ik kan alleen maar stellen dat het hier in Nederland en dus ook in Roermond, ontzettend goed gaat 
in vergelijking met andere mensen op de wereld en laten we dat vooral niet vergeten. 
Dat het soms niet altijd even makkelijk is weten wij, maar daarvoor zitten wij als raad hier bij elkaar 
om die knelpunten bespreekbaar te maken en om er wat aan te doen.

Maar goed dit even vooraf.

Voor ons ligt de begroting 2015 ter beoordeling aan de gemeente raad van Roermond. De 
uitgangspunten voor deze begroting zijn afkomstig uit de ambities van het coalitieakkoord 
”mensen maken onze stad”. Waarbij we het niet alleen met minder geld moeten doen maar ook 
met minder personele capaciteit. Dit vraag om een andere rol van ons als raad, een innovatieve 
werkwijze en het bepalen van de prioriteiten en daar doen we graag aan mee.

ALGEMEEN
Gezien de gezonde financiële stand van zaken in Roermond bruisen wij van de ideeën en het 
enthousiasme om van 2015 een mooi jaar te maken. In de begroting is daar ruimte voor gegeven 
en GroenLinks vult die ruimte graag mede in. We steunen het College daarmee in haar missie om 
van Roermond een groene en sociale stad te maken.



In welke punten van deze begroting herkent GroenLinks zich allemaal? En waar liggen er 
volgens GroenLinks nog kansen? Ik loop de punten met u door.

Banen, betere zorg, schone energie, dat alles met een open transparant stadsbestuur. Dát was 
de inzet van GroenLinks tijdens de gemeenteraadsverkiezingen van 2014. Die inzet werd beloond. 
GroenLinks groeide van 2 naar 4 zetels.

Werkgelegenheid, zorg, duurzaamheid en communicatie: het komt allemaal nadrukkelijk terug in 
deze begroting. Het loont zich om deel uit te maken van deze coalitie. 
Het College heeft heldere lijnen uitgezet voor het komende jaar. GroenLinks constateert dat in de 
precieze invulling nog ruimte ligt. Geen dichtgetimmerde deal maar ruimte voor burgers, 
burgerinitiatieven en verenigingen om zelf hun Roermond in te richten.

WERKGELEGENHEID
Wat was de vreugde groot toen bekend werd dat de Westrom de tijdelijke contracten van wsw-
medewerkers gaat verlengen. Er was niet alleen vreugde, er was ook opluchting. Opluchting 
omdat een kwetsbare groep mensen zekerheid is geboden.

Groen|Links is voorzichtig met juich-kreten over de participatiewet. Voor GroenLinks geldt: eerst 
zien, dan geloven.

Deze begroting geeft extra aandacht voor de kwetsbare groepen op de arbeidsmarkt. Jongeren en 
mensen met een arbeidsbeperking. Maar welke resultaten wil het College voor deze groepen 
precies wil boeken? Hoeveel mensen willen we aan het werk gaan helpen? Zijn er 
streefwaarden over concrete banen, mensen, koppelingen? Er moeten betere indicatoren 
komen om de raad zijn controlerende functie beter te laten uitvoeren. In de begroting heeft 
GroenLinks deze nog niet kunnen ontdekken, daarom graag een toelichting.

Bij de UWV, voelen mensen zich soms miskent en onbegrepen, daarnaast krijgen mensen weinig 
ondersteuning bij praktische zaken, vooral door het digitaliseren van het sollicitatieproces lopen 
veel mensen tegen problemen aan. Hier zouden mogelijk vrijwilligers bij kunnen helpen?

Het sanctiebeleid is soms te bureaucratisch er moet veel meer gekeken worden naar 
omstandigheden van “klanten”. Wij verzoeken het college zich daar eens over te buigen en 
daar waar knelpunten ervaren worden te ondersteunen.

ZORG EN JEUGD
Vanaf 1 januari 2015 wordt de gemeente verantwoordelijk voor de WMO, jeugdzorg en de 
participatiewet. GroenLinks wil dat de zorg toegankelijk blijft voor iedereen die dat nodig heeft, 
ondanks de bezuinigingen uit Den Haag. Wanneer mensen in de knel dreigen te raken, moet het 
lokale beleid volgens GroenLinks worden aangepast.

GroenLinks is blij met de toezegging om te kijken naar wijzigingen als dat nodig is. Laten we vooral 
niet blindstaren op de vastgestelde regels en procedures. De onzekerheid is groot en het is lastig 
om te voorspellen hoe het lokale beleid gaat uitpakken.



Het is allemaal nog onzeker wat ons te wachten staat in 2015, Den Haag denkt dat het allemaal zo 
gaat, kreten als “eigen kracht” en “denken in kansen” klinken mooi. Maar laten we vooral aan 
preventie denken daar waar het verkeerd kan lopen. Wij verwachten van het college dat er een 
maximale inzet van de netwerkorganisaties wordt gedaan op dit punt.

Gezond ouder worden
Eenzaamheid wordt als probleem onder ouderen serieus genomen. Instellingen voor zorg en 
welzijn worden verzocht gericht aandacht te besteden aan programma’s ter voorkoming van 
sociaal isolement en eenzaamheid.
Bij de invoering van de WMO is het niet ondenkbaar dat het aantal eenzame ouderen toeneemt. 
Dit zou een extra punt van aandacht moeten zijn bij evaluatie WMO.

Preventie armoede
De gemeente steunt initiatieven voor de preventie van armoede. Als het nodig is, zorgt de 
Gemeente voor financiële ondersteuning.

We zouden pro-actief moeten anticiperen op momenten in het leven van mensen dat er een groter 
risico is op inkomensterugval, schulden, armoede. Zo zou je alle instanties die te maken hebben 
met dergelijke momenten kunnen toerusten met informatie voor mensen waar ze zich toe kunnen 
wenden om te voorkomen dat er schulden/armoede ontstaat. (zo’n informatief project zou je 
kunnen koppelen aan de thuisadministratie van Humanitas en folders hierover kunnen dan 
uitgereikt worden door het UWV, sociale dienst, advokaten, etc. etc.)

DUURZAAM 
Eindelijk worden er stappen gezet voor meer duurzaamheid in Roermond. We hebben nu speciaal 
een wethouder Duurzaamheid en in 2015 komt Roermond met een Duurzaamheidsvisie. 

Voor GroenLinks kan duurzaamheidsbeleid niet ambitieus genoeg zijn. In de begroting wordt 
duurzaamheid veel genoemd. Daar zijn we blij mee. Wel is duurzaamheid nu vooral terug te 
vinden in het programma ruimte. Voor GroenLinks is duurzaamheid echter veel breder.
In andere programma lijnen is er nog een wereld te winnen. Denk aan milieu, mobiliteit, 
inkoopbeleid, zorg, leefbaarheid en economie. Daarom dient GroenLinks een motie in om in de 
conceptbegroting van 2016 duurzaamheid als hoofdthema van beleid in alle programma's 
een plek te benoemen.

GroenLinks barst van de ideeën hoe het duurzamer kan in Roermond. Te beginnen bij onze 
woningen. Energiebesparende maatregelen zijn goed voor het milieu en voor de beurs. Daarom 
dient GroenLinks met de PvdA een motie in om startersleningen regeling ook toe te laten 
passen voor het verduurzamen van woningen. Wij verzoeken het college daarover samen 
met de provincie mogelijkheden te creëren. 

Pilotprojecten afvalinzameling en –verwerking.
Voor veel mensen is het moeilijk, zo niet onmogelijk, om naar het milieupark te gaan om hun grof 
huisvuil te brengen. Het resulteert (mede) in diverse wijken tot ongewenste dumping van afval bij 
de containers. In de wijk Donderberg is een idee ontstaan bij bewoners van de diverse buurten om 
(in samenwerking met het buurtbeheerbedrijf) weer een maal per maand grof huisvuil op te gaan 



halen bij bewoners die dat zelf niet kunnen wegbrengen. Bewoners willen hier een actieve rol in 
spelen en het biedt ook kansen voor projecten in het kader van de participatiewet (o.a. social 
return)
Wij verzoeken het college om te onderzoeken of het mogelijk is om mobile 
wijkinzamelpunten te realiseren, waar kleine huishoudelijke apparaten en grof afval 
verzameld kunnen worden. Hierbij denken we aan mogelijk inzetbaarheid van Social return.

GROEN
In een mooi en groen Roermond kun je heerlijk leven. Het groen in de stad moeten we goed 
onderhouden en uitbreiden. Naast een duurzamer Roermond, wil GroenLinks een groener 
Roermond. 
 
De vele regenbuien deze zomer hebben voor wateroverlast gezorgd. Door de verstening in de 
oude wijken van Roermond kan het regenwater bij extreme regenval slecht weglopen met alle 
gevolgen van dien. GroenLinks wil daarom meer groen voor minder wateroverlast. We roepen de 
verstening een halt toe. GroenLinks dient daarom een motie in om Roermond te vergroenen 
en te ontstenen. 
De Limburger heeft daar afgelopen dinsdag met het onderwerp hoe `wapenen we ons tegen 
extreem weer` uitgebreid over geschreven. Een groene tuin kan als een spons regenwater 
opnemen. Wij roepen de bewoners op om meer initiatieven op dit gebied te ontwikkelen en vragen 
het college hierin een regisseurs rol op zich te nemen.

VERKEER
Inwoners van Roermond moeten voldoende vrijheid hebben om zich te bewegen. GroenLinks wil 
daarom een beter gebruik van openbaar vervoer en meer ruimte voor fiets en voetgangers. 
begroting wel erg uitgaat van het GroenLinks vindt dat deze perspectief van de automobilist. 
GroenLinks had zelf liever gekozen voor andere vervoersmogelijkheden. Hoe zit het met de 
snelle fietsroute door Roermond? De jarenlange plannen moeten nu maar eens uitgewerkt 
worden en tot resultaat leiden, wij roepen het college op hier bij in de begroting van 2016 
gevolg aan te geven!.

Strooibeleid (bereikbare fietspaden/straten in de buurten)
Sinds een aantal jaren wordt er door de gemeente niet meer gestrooid op erftoegangswegen. Dit 
zorgt voor veel onveilige situaties voor fietsers, voetgangers en ouderen.
Er zijn al meermaals door bewoners ideeën ingediend om zelf te kunnen strooien. Deze 
voorstellen zijn afgewezen. De bewoners waren “ Om” ! Nu de Gemeente nog………..?

Leegstand Commerciële vastgoed
Over de leegstand commerciële vastgoed heeft GroenLinks ook nog een opmerking. We lezen in 
de begroting over de kantorenmarkt binnen de Euregio. De gemeente wil faciliterend optreden: 
beperken van leegstand blijft een verantwoordelijkheid van de marktpartijen. 

Wij zijn van mening dat het een gemeenschappelijk probleem is. Te veel commerciële vastgoed 
staat te lang leeg in Roermond dit is een doorn in ons oog. Wij hopen dat bij het opstellen van 
de Woonvisie Roermond de Stakeholders bij het proces betrokken worden om deze 
problematiek aan te pakken wij zien hier een regisseursrol voor het college weggelegd.



Risico’s grote Projecten.
Bouwen is niet zonder risico's. De gemeente Roermond werkt vaak samen met 
projectontwikkelaars. Sinds 24 oktober 2014 is er echter een aanklacht is geformuleerd door het 
OM waar tegen een projectontwikkelaar. Een eventueel veroordeling heeft mogelijk ernstige 
financiële en juridische gevolgen voor de gemeente Roermond. GroenLinks maakt zich daar 
ernstig zorgen over. Daarom heeft GroenLinks een motie in die oproept om van deze 
projecten de financiële en juridische risico's in kaart te brengen.

Sport op School
Er is weinig aandacht aan sport op basisscholen. Dit zou structureel moeten gebeuren, initiatieven 
daarin liggen deels bij de gemeente. De gemeente kan dit opvangen door creatief te zijn en 
samenwerking met sportverenigingen te zoeken. Daarvoor hebben we een Motie sport op school 
opgesteld

Wijkmarkten
Het College stelt een andere opzet van de markt voor. Maar wat wordt nu bedoeld met een andere 
opzet en een kwaliteitsslag? Graag een toelichting? Voor GroenLinks hoeven markten zich niet te 
beperken tot de binnenstad. Ook in onze wijken is hier belangstelling voor. GroenLinks wil 
initiatieven graag faciliteren. Daarom dienen wij een motie in om markten in de wijk te 
stimuleren.

Gisteren werd in het nieuws gemeld dat er binnen 2 jaar een tekort is aan 1000 marktmensen, 
hierin moeten we jongeren stimuleren dit op te vangen. 

VEILIGHEID  
GroenLinks is en blijft een voorstander van het reguleren van wietteelt. Daarmee maken we 
Roermond veiliger. Dat staat in ons verkiezingsprogramma, in het coalitieakkoord en in deze 
begroting. Wat GroenLinks betreft wordt het tijd om deze plannen uit te voeren. Wanneer we 
vragen naar de voortgang, wordt gesteld dat er nog aan plannen gewerkt wordt. Wat GroenLinks 
betreft mag er meer vaart in.

COMMUNICATIE
GroenLinks is bijzonder tevreden over de plannen voor communicatie en burgerparticipatie. 
Complimenten voor de wethouder! We zijn erg blij met de investeringen in de online communicatie 
van de gemeente. Daar zijn al flinke stappen gezet. Twee jaar geleden lag er amper iets en dit jaar 
zijn we de sociaalste gemeente op Twitter.
 
Naast de online communicatie moet de gemeente volgens GroenLinks blijven investeren in 
informatie voor digibeten, anderstaligen en laaggeletterden. Een gemeente die er voor iedereen is, 
moet ook iedereen kunnen bereiken.

Daarnaast zijn ook veel burgers die zich niet gemakkelijk voelen bij onze vergadercultuur. Het 
coalitie-akkoord spreekt over “ naar de burger toe” : Meer buurtgericht, straatgericht naar de 
burger toe in nieuwe dialoogvormen en werken met concrete uitvoeringsagenda’s. 



Zo ziet men na korte tijd resultaten. Dat motiveert mensen om mee te doen.

FINANCIEEL
Financieel staat Roermond er nog steeds goed voor, de meerjarige begroting geeft een Solide 
beeld.

De Paragraaf weerstandsvermogen en risicobeheersing is ruim voldoende

Paragraaf onderhoud kapitaalgoederen:
Deze paragraaf geeft een transparant beeld, vooral omdat inzicht wordt gegeven in het 
achterstallig onderhoud en omdat er voor de komende jaren voldoende middelen zijn opgenomen. 

Paragraaf grondbeleid
Landelijk zie je de ontwikkeling dat gemeenten vooral de nog niet in exploitatie genomen gronden 
moeten afwaarderen. Taxaties uit 2012 geven aan dat afwaardering voor Roermond niet aan de 
orde is. Wij hopen ook dat dat zo blijft ? 

Verliesvoorzieningen zijn niet nodig, dus dat is positief.
We gaan ervan uit dat alle op stapel staande plannen allemaal doorgaan en dat heroverwegingen 
niet aan de orde zijn? Toch maken we ons daar zorgen over. Daarom hebben we een motie 
opgesteld om inzicht te krijgen over de juridische en financiële risico’s van grote projecten! 

SLOT
Voorzitter ik ben dan nu aan het einde van mijn betoog gekomen.

Het is een plezier zo betrokken te zijn bij deze begroting 2015.

Maar laat ik eens een woord van dank aan alle ambtenaren uitspreken die daaraan gewerkt 
hebben. Gezien de afslanking van de organisatie zijn ze er toch in geslaagd om vakwerk neer te 
leggen. Ook wil de Griffiers in het bijzonder danken voor hun tomeloze inzet in het proces en 
begeleiding daarvan. Het is niet makkelijk om al die nieuwe mensen allemaal goed te informeren 
en te helpen. Maar ook het college wil ik danken, voor jullie is het een sluitstuk van het eerste half 
jaar en daar neem ik mijn petje voor af.

Onze bijdrage kunt u zien als commentaar op uw begroting maar dat is echt niet de bedoeling, de 
begroting heeft onze instemming. De vele moties en opmerkingen moet u zien als een uitdaging 
en het gevolg het ingezette beleid, betrokkenheid en participatie van een ieder dus in het bijzonder 
van ons de raadsleden.

Ik ben begonnen met meer Banen, betere zorg, schone energie, dat alles met een open 
transparant stadsbestuur en daar staan wij GroenLinks voor.


